
 

 

Besluitenlijst van de openbare vergadering van 
de raadscommissie van de gemeente Dalfsen, 

d.d. 11 oktober 2021 
 
 
Aanwezig: 
Voorzitter  mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte 
Commissiegriffier mw. M. van Spijker 
Raadsleden  
Gemeentebelangen J.G. Ellenbroek, mw. I.G.J. Haarman, mw. H.G. Kappert,  

H.A.J. Kleine Koerkamp, J.W. van Lenthe, mw. J.B. Upper 
CDA  R.H. Kouwen, W. Massier, mw. A.J. Ramerman, E. Ruitenberg 
ChristenUnie  D.J. van Gelder, mw. H. Lassche-Visscher, L.M. Nijkamp 
PvdA  L. Broere 
VVD  G.J. Veldhuis 
D66  B.H.M. Schrijver 
 
Tevens aanwezig: 
Burgemeester mw. E. van Lente, wethouders R.W.J. van Leeuwen, A. Schuurman en J.W. Uitslag, 
gemeentesecretaris mw. S.A.D.C. van Geffen, voorzitter rekenkamercommissie J. Smit (punt 4 en 5),  
ambtelijke ondersteuning: mw. J. van de Hoek (punt 8), E. Vugteveen (punt 6). 
 
Afwezig: mw. J.M.A. Eilert-Herbrink, G.M.M. Jutten, H.W. Pessink, J.G.J. Ramaker. 
 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen van harte welkom. 
 

2. Spreekrecht burgers 
Er hebben zich geen insprekers gemeld. 
 

3. Vaststelling agenda 
Conform. 

 

4. RKC onderzoek Kulturhusen in Dalfsen 
Voorstel: 
1. Kennis te nemen van het onderzoeksrapport “Kulturhusen in Dalfsen” inclusief de bestuurlijke 

reactie van het college; 
2. In te stemmen met de conclusies en de aanbevelingen over te nemen; 
3. Het college te verzoeken uitvoering te geven aan deze aanbevelingen en hierover aan de raad 

te rapporteren. 
 

Advies van de commissie 
Dhr. Veldhuis (VVD) is lid van de rekenkamercommissie, maar tevens enig raadslid namens de 
VVD. Hij geeft aan dat zijn fractie de conclusies en aanbevelingen uit het rapport kan 
onderschrijven, mede gelet op de reactie van het college. De fractie is benieuwd naar het overzicht 
van ontwikkelingen en de ontwikkelmeter die de raad dit jaar ontvangt. 
 
D66 is blij dat het onderzoek verricht is en de duidelijke uitkomsten. De diverse kulturhusen zorgen 
voor levendigheid en betrokkenheid. Verbeteringen in de aansturing en informatievoorziening 
tussen kulturhusen en gemeente, college en raad, zijn mogelijk. De fractie is het eens met de 
aanbevelingen en ziet uit naar de ontwikkelmeter. 
 
De PvdA is trots op de kulturhusen als belangrijke voorziening. Uit de resultaten blijkt dat inwoners 
positief zijn en dat vindt de fractie belangrijk. De kulturhusen hebben hun elk hun eigen kracht en 
kwetsbaarheden. Dat er geen gedeelde visie en kaders zijn is historisch verklaarbaar. Het is 
wenselijk om een gesprek te voeren over de governance. Visie, doelstellingen en financiële kaders 
zorgen voor heldere verwachtingen. Daarbij is het niet de bedoeling om met één blauwdruk te 
komen, maar te streven naar continuïteit en in te gaan op specifieke knelpunten en investeringen.  
 
(vervolg op volgende bladzijde) 



 

 

4. RKC Onderzoek Kulturhusen in Dalfsen (vervolg) 
 

Het CDA heeft veel waardering voor de kulturhusen en spreekt zijn dank en complimenten uit voor 
de medewerking aan het onderzoek. De basis is op orde: iedere kern heeft een kulturhus, waarbij 
de gemeentelijke betrokkenheid en ondersteuning waar nodig verschilt. De fractie roept het college 
op te zoeken naar de juiste mate van vrijheid voor besturen van kulturhusen, waarbij ontwikkelingen 
gestimuleerd worden, maar ook onduidelijkheid over investeringen en informatievoorziening wordt 
weggenomen. De fractie deelt de conclusies en aanbevelingen en gaat graag verder in gesprek.  
 
Gemeentebelangen is blij dat de Essent-gelden van destijds een goede bestemming hebben 
gekregen. De kulturhusen zijn een begrip geworden. De fractie herkent veel in het rapport. De 
invulling per kern mag onderling verschillen, er is wel behoefte aan kaders en duidelijkheid. Daarbij 
is het belangrijk dat er een mooie basis ligt voor alle kulturhusen gezamenlijk, maar dat er ruimte 
blijft voor maatwerk en dat rekening gehouden wordt met het huidig gebruik. De fractie ondersteunt 
de conclusies en aanbevelingen.  
 
De ChristenUnie is blij met de doorlichting van de kulturhusen en ziet overeenkomsten en 
verschillen. Het concept is flexibel en heeft zich in de tijd ontwikkeld. Er is in het verleden veel en 
stevig in commissie en raad gesproken over financiële kaders en te bereiken effecten, wat niet 
allemaal op papier staat. De fractie kan zich vinden in de aanbevelingen. Kaders zijn nodig nu we in 
de fase van instandhouding en invulling bevinden, maar er moet ruimte blijven voor lokale kleur. 
Informatievoorziening via ontwikkelmeter of een dashboard lijkt goed en beter zicht op meerjarig 
financieel perspectief is gewenst.  
 
Wethouder Uitslag geeft aan een samenvattend overzicht over de kulturhusen op te zullen stellen 
en dat nog voor het einde van het jaar aan de raad aan te willen bieden. De nieuwe raad zal dan de 
gelegenheid hebben om kaders te stellen. 
 
De voorzitter concludeert dat alle fracties akkoord kunnen gaan en het voorstel als akkoordstuk op 
de agenda van de raad van 25 oktober 2021 kan worden geplaatst. 
 

5. RKC Doorwerkingsonderzoek Inhuur 
Voorstel 
1. Kennis te nemen van het rapport “Doorwerking aanbevelingen Rekenkamercommissie Dalfsen 

t.a.v. het onderzoek in 2016 inzake inhuur van personeel en adviseurs” inclusief de bestuurlijke 
reactie van het college; 

2. In te stemmen met de conclusie en de aanbeveling over te nemen; 
3. Het college te verzoeken uitvoering te geven aan deze aanbeveling en hierover aan de raad te 

rapporteren. 
 
Advies van de commissie 
Burgemeester Van Lente geeft in aanvulling op de bestuurlijke reactie aan dat het college niet heeft 
kunnen reageren op de reactie van de RKC van 19 juli 2021. Zij geeft aan dat het college bereid is 
met voorstellen te komen als de raad de aanbevelingen wil overnemen.  
 
De ChristenUnie overweegt dat ook de accountant een punt heeft gemaakt van sturing op 
inhuurbudgetten en ziet daarom graag dat ook de niet ingevulde aanbevelingen worden opgevolgd. 
Het gaat niet om betrokkenheid bij individuele inhuur, maar om een jaarlijkse evaluatie. Een norm 
voor inhuur moet wel werkbaar blijven, maar mag explicieter worden gemaakt dan tot nu toe het 
geval is. De fractie vraagt of er een registratie mogelijk is van alle aanbevelingen uit 
onderzoeksrapporten, zodat dit beter inzichtelijk blijft.   
 
Andere fracties sluiten zich hierbij aan. De PvdA vindt dat een gezonde verhouding tussen eigen 
personeel en inhuur belangrijk is in het kader van realisatie van ambities. Om een norm te kunnen 
stellen is inzicht noodzakelijk. Het CDA zou graag meer informatie zien dan nu in 
bestuursrapportages wordt opgenomen. De VVD suggereert om een jaarlijkse evaluatie in de 
jaarrekening op te nemen.  
 
(vervolg op volgende bladzijde) 
 



 

 

5. RKC Doorwerkingsonderzoek Inhuur (vervolg) 
 
Gemeentebelangen vraagt om een invulling van aanbeveling 4 bij de 1e bestuursrapportage van 
2022. Ten aanzien van overschrijdingen van inhuurbudgetten is informatie via de P&C cyclus 
afdoende, tenzij er sprake is van een overschrijding van meer dan 50%. D66 vindt 
informatievoorziening via de reguliere P&C cyclus in het licht van het maatschappelijk effect 
afdoende. De aanbeveling t.a.v. de evaluatie kan wel op instemming van de fractie rekenen.  
 
Burgemeester Van Lente constateert dat het raadsvoorstel enige aanpassingen behoeft ten 
aanzien van de bestuurlijke reactie en de besluitregel. Zij zal dit doorgeven aan de griffie. De 
voorzitter concludeert dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda van de raad van 25 oktober 
2021 kan worden geplaatst. 
 

6. Stedenbouwkundige visie Schoolstraat 42 Lemelerveld 
Voorstel 
De stedenbouwkundige visie Schoolstraat 42 Lemelerveld vast te stellen. 
 
Advies van de commissie 
De PvdA constateert dat dit plan voorziet in een woonbehoefte. De fractie aarzelt over de 
voorgestelde parkeeroplossing mede in het licht van de verkeersstromen, maar heeft een voorkeur 
voor inpandig en ondergronds parkeren. Het door de ChristenUnie voorgestelde parkeerfonds kan 
daarom op sympathie van de PvdA rekenen, dit vraagt wel om nadere gedachtenvorming. De 
fractie kan akkoord gaan met het voorstel. 
 
Het CDA ziet dat het inbreidingsplan een goede bijdrage levert aan het terugdringen van het tekort 
aan appartementen voor starters en senioren. Het draagt bij aan de ruimtelijke kwaliteit en 
leefbaarheid van het gebied. De fractie heeft bedenkingen bij de parkeeroplossing, maar ziet dat er 
gezocht is naar een goede oplossing. Gelet op het vastgestelde beleid is maatwerk soms 
noodzakelijk gelet op de capaciteit in de buurt. Of een parkeerfonds een passende oplossing biedt, 
is goed om te bekijken.  
 
Gemeentebelangen is blij dat er duurzame starters- en seniorenwoningen gerealiseerd worden. 
Gezien de ligging is dit beter passend dan een bedrijfsfunctie. De fractie vindt dat aangesloten 
wordt bij de woonvisie en behoefte, constateert dat er een goede samenspraak is tussen buurt en 
ontwikkelaar en kan zich daarom vinden in het voorstel.  
 
De VVD vindt het een mooi plan en kan akkoord gaan. Met betrekking tot een mogelijk 
parkeerfonds heeft de fractie nog vragen over de benodigde omvang en de werking van het fonds. 
Het is goed om dit nader uit te werken.  
 
D66 vindt dat het plan nog mooier kan worden als de ruimte voor parkeerplekken onder het gebouw 
aan de Kloosterstraat kan worden gebruikt voor seniorenwoningen, eventueel gelijkend op het 
model van tiny houses. Hiervoor kunnen parkeerplekken uit de ruime omgeving voor benut worden, 
op loopafstand is er ruim voldoende gelegenheid. Eventuele herinrichting van de Schoolstraat zou 
kunnen helpen bij de verkeersstromen. De fractie houdt het oordeel nog even in beraad.  
 
De ChristenUnie kan zich in het voorstel vinden en vindt dit keurig uitgewerkt. De combinatie van 
starters- en seniorenwoningen spreekt aan. Het idee van een parkeerfonds is onder meer bij dit 
voorstel opgekomen. Als je de afgelopen vijf initiatieven op een rij zet, kan het geld en vierkante 
meters opleveren, waarmee mogelijkheden ontstaan. De fractie constateert dat er sympathie voor 
het idee is en komt er op een later moment op terug.  
 
Wethouder Schuurman zegt toe samen met de initiatiefnemer te kijken naar een verdere invulling 
van het groen.  
 
De voorzitter concludeert dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda van de raad van 25 
oktober 2021 kan worden geplaatst. De fractie van D66 heeft daarbij de gelegenheid voor een 
stemverklaring.  
 

  



 

 

7. Verordening Leerlingenvervoer 
Voorstel: 
1. De Verordening bekostiging leerlingenvervoer gemeente Dalfsen 2022 vast te stellen; 
2. De Verordening leerlingenvervoer gemeente Dalfsen 2014 in te trekken. 

 
Advies van de commissie 
Alle fracties zijn akkoord met het voorstel, dat wordt beschouwd als een voortzetting van het huidige 
beleid. Het CDA is blij dat maatwerk mogelijk blijft, waar dit nodig is voor de situatie van het kind en 
de zelfredzaamheid van het gezin. De PvdA vindt het belangrijk dat elk kind het basisonderwijs kan 
bereiken, al heeft de fractie principiële bezwaren tegen vergoeding vanwege geloof of overtuiging. 
De VVD sluit zich hierbij aan.  
 
D66 kan akkoord gaan met het voorstel. Maatwerk spreekt Gemeentebelangen aan, zodat op een 
zorgvuldige manier wordt gewogen hoe het kind op verantwoorde wijze naar school kan worden 
vervoerd. Veiligheid is van het grootste belang. De fractie suggereert om de tekst op de website 
aan te passen, zodat beter aangesloten wordt bij de geest van gezamenlijkheid zoals deze uit de 
verordening spreekt. De ChristenUnie is blij met maatwerk en steunt de uitgangspunten voor het 
leerlingenvervoer.  
 
Wethouder Uitslag meldt dat het college voornemens is de website aan te passen in de lijn van 
deze nieuwe verordening. De voorzitter concludeert dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda 
van de raad van 25 oktober 2021 kan worden geplaatst. 
 

8. 2e Bestuursrapportage 2021 
Voorstel 
1. De tweede bestuursrapportage 2021 vast te stellen; 
2. Het incidentele voordeel van deze rapportage vast te stellen op € 1.319.000 en dit bedrag ten 

gunste te brengen van het begrotingssaldo 2021, hetgeen resulteert in een negatief 
begrotingssaldo 2021 (tekort) van € 172.200; 

3. De begroting 2021 te wijzigen door vaststelling van de bijgevoegde 17e begrotingswijzing, 
conform de tabellen in het hoofdstuk Financiële samenvatting (boekwerk / bestand "2e 
bestuursrapportage 2021").  

4. De 4 kredieten zoals genoemd in het hoofdstuk Voortgang Investeringen, tot een totaalbedrag 
van € 500.000, beschikbaar te stellen. 
 

Advies van de commissie 
Alle fracties benoemen het beeld van dit bijzondere jaar door corona en de financiële ruimte die 
gunstig lijkt door extra middelen uit de meicirculaire en de info uit de septembercirculaire.  
 
Het CDA geeft aan dat het in deze omstandigheden lastig besturen is voor college en raad. De 
huidige situatie zorgt wel voor ruimte om te doen wat nodig is en in te zetten op de toekomst. Fijn 
dat de evaluatie van het Kanaalplan heeft plaatsgevonden gezien de flinke afwijking op het totale 
budget. Het CDA maakt zich zorgen over de personele situatie. Goed om in de rapportage terug te 
zien dat er ruimte is voor organisatieontwikkeling. De fractie vindt het jammer dat er geen concrete 
scenario’s zijn uitgewerkt voor lokale vervoersoplossingen. Het Centrumplan staat hoog op de 
prioriteitenlijst. De fractie is tevreden dat de participatie weer is opgepakt en dit onderwerp 
terugkomt in de raad begin 2022. Het CDA hoopt in deze raadsperiode stappen te kunnen zetten in 
het beleid rondom tiny houses. Met de begroting is er meer ruimte om datgene wat de fractie 
belangrijk vindt voor de inwoners weer naar voren te brengen. De fractie kan zich vinden in het  
voorstel.  
 
De PVDA wil opgelopen schade uit het verleden ongedaan maken waar het kan. In het verleden 
moesten er keuzes gemaakt worden en wellicht is er ruimte om dit te restaureren. Daarbij kijkt de 
fractie ook naar de organisatie zelf. Er worden zaken uitgesteld en niet gerealiseerd door 
personeelstekort. De begroting ziet de fractie als de plek om dit onderwerp te bespreken met de 
raad. De fractie is akkoord met deze bestuursrapportage. 
 
Het baart Gemeentebelangen zorgen dat de gemeente afhankelijk is van wat vanuit Den Haag 
wordt toegeschoven. Hier moet meer structuur in komen. De fractie is positief in de rapportage over 
een financieel nadeel bij arbeidsparticipatie van €20.000. Hierbij blijkt dat goed investeren loont. Dit 



 

 

is terug te zien in een daling in het aantal uitkeringen en een voordeel bij het inkomensdeel van 
€238.000. Bij de Kanaalfase in Lemelerveld gaat de fractie ervan uit dat de tegenvallers tot het 
verleden behoren en de wethouder hierop toeziet. Gemeentebelangen uit ook de zorgen over de 
signalen over werkdruk en personele bezetting in het gemeentehuis. De fractie is akkoord met dit 
voorstel.     
 
De tekorten op de jeugdzorg kunnen worden weggestreept dit jaar. Zorgpunt blijft voor de 
ChristenUnie of de zorg tijdig en goed geleverd kan worden. Uit deze rapportage lijken de corona 
effecten goed beheersbaar. Er zijn veel taakstellingen ingevuld, 10% wordt niet gehaald. De fractie 
heeft het gevoel dat de stekker uit de Bedrijven Investeringszone is getrokken. De ChristenUnie 
roept op om de energie dan te zetten op een revitaliseringsaanpak en concretiseren van nieuwe 
bedrijfsvestigingsmogelijkheden. De fractie is, net als Gemeentebelangen, positief verrast over het 
effect bij de participatiewet in deze coronatijd. De Klimaatwinkelstraat vindt de fractie een erg 
moeizaam traject. Hier ontbreken de kaders die duidelijkheid kunnen geven over de bedoeling bij 
bewoners en ondernemers. De fractie mist de inwoners als stakeholder in dit traject. De beheersing 
van het project Kanaalplan fase 1 is onder de maat. De fractie roept op om in dit soort 
uitzonderingsgevallen eerder, tussentijds, naar de raad te rapporteren. De fractie is akkoord met het 
voorstel. 
 
In deze rapportage heeft D66 vooral oog voor de personele organisatieontwikkeling. Daar hangt 
veel vanaf voor de inwoners op veel terreinen. Het hogere ziekteverzuim is door meerdere fracties 
genoemd. Wil de raad niet teveel en te snel? D66 vindt dat met de organisatievisie en het 
ontwikkelplan een stevig fundament is gelegd voor het blijven ontwikkelen van de medewerkers, 
sturing en processen. Hiermee richt de gemeente zich op het meebewegen en aansluiten van 
maatschappelijke ontwikkelingen. Op de organisatieontwikkeling is de afgelopen jaren flink 
bezuinigd en hierdoor is er nu geen budget beschikbaar om ontwikkelingen door te voeren en te 
verankeren in de organisatie. D66 geeft de tip mee om een werkwijze te ontwikkelen om 
schoolbesturen niet te belasten met OZB-aanslagen die daarna aan de besturen door de gemeente 
worden vergoed. Dat bespaart werk voor een ieder. D66 is akkoord met dit voorstel. 
 
De VVD ziet dat er ruimte gaat ontstaan voor nieuw beleid. Dit komt aan de orde bij de 
Programmabegroting en is goed nieuws voor de nieuwe raad. Bij de rapportage vraagt de fractie 
aandacht voor versnelling bij ontwikkeling van woongebieden, bedrijventerreinen. Zorgvuldige 
participatie is daarin voor de fractie belangrijk. Bij een tekort aan ambtelijke capaciteit kan in deze 
gevallen inhuur een optie zijn. Dat gaat meteen renderen. De VVD constateert ook dat het 
Kanaalplan niet goed is verlopen. De fractie deelt de opvatting van de ChristenUnie over het eerder 
rapporteren aan de raad hierover. De fractie is akkoord met het voorstel.    
 
De voorzitter concludeert dat de oproep van de ChristenUnie aan het college wordt ondersteund 
door alle fracties en dat het voorstel als akkoordstuk op de agenda van de raad van 25 oktober 
2021 kan worden geplaatst. 

9. Besluitenlijsten d.d. 6 september en 13 september 2021 
Beide besluitenlijsten conform. 
 

10 Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22:10 uur.  
 

 
Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 

van 8 november 2021. 

 
De raadscommissie voornoemd, 
 
 
 
de voorzitter,  de commissiegriffier, 
mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte  mw. mr. M. van Spijker 

 


